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                    Summary
The ciliary and olfactory epithelia of the olfactory folds in Anguilla anguilla were studied with the electron microscope. The ciliary epithelium is composed of ciliary cells, supporting cells, basal cells, and mucous cells. The ciliary cells contain numerous mitochondria in their apical portion and bear up to 140 cilia. The ciliary basal bodies have rootlets, some of which project towards the central part of the cell, and others parallel to the cell surface thereby connecting neighbouring basal bodies. A transitional epithelium is located between the ciliary and olfactory epithelia. The olfactory epithelium is composed of the same 4 cell types of the ciliary epithelium and besides contains three morphologically different receptor cell types: ciliary receptor cells, microvillous receptor cells, and receptors with a single rodshaped free appendage. The ciliary receptors have 4 to 8 “sensory” cilia which project from below the vesicula olfactoria, each forming a constant angle of about 30° with the vertical cell axis. The vesicula olfactoria of the microvillous receptors bears from 30 to 60 microvilli, each of 0.1 μm diameter and up to 5 μm length. Each microvillus of this receptor type contains a central tubulus of 160 Å diameter. Few centrioles are located closely to the vesicula olfactoria. The third receptor type, which has neither cilia nor microvilli, is characterised by a single rod-shaped appendage of 0.8 μm diameter which projects up to 4 μm above the epithelial surface. This appendage contains neurotubules and fibril bundles; some centrioles lie close to the base of the appendage.


Zusammenfassung
Das Flimmerepithel von Anguilla anguilla besteht aus 4 Zellarten: Flimmerzellen, Stützzellen, Basalzellen und Schleimbecherzellen. Flimmerzellen enthalten im oberen Zelldrittel zahlreiche Mitochondrien und tragen an ihrer Oberfläche bis zu 140 Kinocilien. Die Basalkörper dieser Kinocilien haben lange Wurzelfilamente, von denen ein Teil ins Zellinnere zieht; der andere Teil verläuft parallel zur Oberfläche und verbindet benachbarte Basalapparate. — Ein Übergangsepithel verknüpft das Flimmerepithel mit dem Riechepithel. Im Riechepithel finden sich außer den Zellarten des Flimmerepithels die Rezeptoren. Bei einheitlichem Aufbau des Zellkörpers lassen sich aufgrund rein morphologischer Unterschiede der Vesiculae olfactoriae 3 Rezeptortypen unterscheiden: 1. Cilien-Rezeptor, 2. Mikrovilli-Rezeptor und 3. „Pfriem“-Rezeptor. — Der Cilien-Rezeptor trägt unterhalb der Vesicula olfactoria in einer Einschnürung 4–8 sensorische Cilien, die alle auf gleicher Höhe entspringen. Zwei gegenüberliegende sensorische Cilien schließen einen konstanten Winkel von 60° ein. — Der Mikrovilli-Rezeptor trägt auf seiner abgerundeten Vesicula olfactoria 30 bis 60 Mikrovilli von 0,1 μm Dicke und bis zu 5 μm Länge. Der Mikrovillus wird von einem zentralen, 160 Å weiten, Tubulus durchzogen. Unterhalb der Vesicula olfactoria liegen mehrere Centriolen. Die Rezeptornatur dieser Zellen wird durch ein Axon unterstrichen. — Der „Pfriem“-Rezeptor besitzt eine 0,8 μm breite und bis zu 4 μm lange Vesicula olfactoria ohne sensorische Cilien und ohne Mikrovilli. Im Lumen der Vesicula olfactoria befinden sich neben Neurotubuli auch Fibrillen von 40–50 Å Durchmesser, die gebündelt auftreten. An der Basis des Köpfchens liegen mehrere Centriolen.
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